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§ 1
Anmälan av justerare och dag för justering 
 
Anmäldes att protokoll från stadsdelsnämndens sammanträde 
den 28 januari 2021 hade justerats den 1 februari 2021. Ordförande 
tillkännagav att dagens protokoll skulle justeras den 1 mars 
2021. Johanna Karlsson utsågs att jämte ordföranden justera 
protokollet.
 
Sammanträdet genomfördes på grund av rådande restriktioner med 
begränsad närvaro i sammanträdesrummet. Kjell-Åke Karlsson 
(M), Britt Tryding (M), Lou-Ann Wejke-Norberg (M), Fritz 
Lennaárd (M), Lennart Kuick (MP), Mårten Svensson Risdal (S), 
Jan-Åke Porseryd (S), Gunnel Horm (S), Felicia Schartner Giertta 
(S), Marie-Louise Siverstrand (V), EvaLena Varhelyi (V), Daniel 
Nilsson-Brodén (V), Liliane Åkerlund (SD), personalföreträdare 
Jenny Hallgren samt tjänstepersonerna Catharina Liljedahl, Lena 
Forsberg, Lisa Maidell, Pål Tennek och Therese Rosén deltog på 
distans under paragraferna 1-19. Lena Slotte och Katarina Eriksson 
deltog på distans under paragraferna 1-25.
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§ 2
Anmälan av medborgarförslag 
 

Beslut
 
Kungsholmens stadsdelsnämnd beslutar enligt förvaltningens 
förslag:
 
Medborgarförslag om återvinningsstation
Dnr KUNG 2021/49
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas 
till stadsdelsförvaltningen för besvarande.
 
Medborgarförslag om bävrar och vattenskotrar 
Dnr KUNG 2021/66
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas 
till stadsdelsförvaltningen för besvarande.
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§ 3
Medborgarförslag om belysning på tennisbana 
KUNG 2020/488

Beslut 
 
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
 
Tennisbanan i Fredhällsparken är en av få banor i innerstaden och 
mycket välbesökt. Under 2020 genomförde förvaltningen flera 
åtgärder på tennisbanan. Nätet runt banan byttes ut, nya linjer 
målades och ett nytt elskåp installerades för att säkra 
elförsörjningen. Sammantaget gjordes en investering på omkring 
350 000 kr. Förvaltningen håller med om att belysningen kring 
banan skulle kunna förstärkas, men kan inte prioritera åtgärden 
2021. Förvaltningen föreslår att en förstärkning av belysningen 
genomförs 2022 eller 2023, beroende på kommande 
budgetförutsättningar. Förvaltningen ser inte att förslagen om 
tennisvägg och ny beläggning är möjliga att genomföra.
 
 

Handlingar i ärendet
 KUNG 2020/488-4 Tennisbanan i Fredhällsparken
 KUNG 2020/488-3 Medborgarförslag tennisbana för 

publicering 
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§ 4
Medborgarförslag om skylt för Birger Jarls ek 
KUNG 2020/481

Beslut 
 
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
 
Den 6 december 2020 fick Kungsholmens stadsdelsnämnd ett 
medborgarförslag om eken på Kristinebergshöjden. 
Förslagsställaren föreslår att en plakett sätts upp vid Birger Jarls ek 
i Kristineberg med information om den 800 år gamla eken och dess 
betydelse för Stockholmare och stadens utveckling. Förvaltningen 
tycker att det är ett bra förslag och kommer att ombesörja att en 
informationsskylt kommer upp under 2021.
 
 

Handlingar i ärendet
 KUNG 2020/481-4 Birger Jarls ek 
 KUNG 2020/481-2 Medborgarförslag om skylt för Birger 

Jarls ek för publicering
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§ 5
Medborgarförslag om bävrar 
KUNG 2021/5

Beslut 
 
1.      Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens 
tjänsteutlåtande.
2.      Medborgarförslaget lämnas till trafiknämnden för kännedom.

Sammanfattning av ärendet 
 
Förvaltningen har varit i kontakt med trafikkontorets skadedjurs- 
och viltvårdssamordnare som också bekräftar problemet med bävrar 
och att Essingeöarna är en av de platser som är utsatt för bävrarnas 
skadegörelse. Trafikkontoret arbetar med att hålla bäverbeståndet på 
en rimlig nivå för att undvika att bävrarna blir för många och 
skadeverkningarna för stora. Då det är trafikkontoret som ansvarar 
för frågan om skadedjur föreslår förvaltningen att 
medborgarförslaget skickas till trafiknämnden för kännedom.

Handlingar i ärendet
 KUNG 2021/5-4 Medborgarförslag om bävrar
 KUNG 2021/5-2 Medborgarförslag om bävrar för 

publicering
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§ 6
Medborgarförslag om Lilla Essingen 
KUNG 2020/490

Beslut 
 

1. Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens 
tjänsteutlåtande.
 

2. Medborgarförslaget lämnas till trafiknämnden för 
kännedom.
 

3. Medborgarförslaget lämnas till exploateringsnämnden för 
kännedom.
 

4. Förvaltningen ska begära en redovisning från 
exploateringskontoret över vilka åtgärder för att öka 
tryggheten som planeras för Primusområdet, vilka planer i 
övrigt som finns för området och när dessa kan påbörjas 
samt att detta redovisas för stadsdelsnämnden.

I december 2020 inkom ett medborgarförslag gällande några 
olika saker på Lilla Essingen, däribland bristande belysning 
inom Primusområdet.

Stadsdelsförvaltningen påpekar i sitt svar att området är 
fastighetsmark där fastighetsägaren ansvarar för belysningen 
men också att man påtalat problemen för 
exploateringskontoret samt att svaret på medborgarförslaget 
ska skickas till exploateringsnämnden för kännedom.

Det är naturligtvis bra att vi från stadsdelen uppmärksammar 
exploateringsnämnden att vi ser områdets nuvarande skick 
som ett problem men det är inte rimligt att ett centralt 
beläget område som detta ska kunna förfalla år efter år. 
Detta skapar, som också påpekas i medborgarförslaget, en 
ökad otrygghet.

I förvaltningens svar framhålls vidare i den avslutande 
jämställdhetsanalysen att ett områdes belysning och skötsel i 
övrigt är viktigt från trygghetssynpunkt.

Dessutom leder inte sällan dålig belysning och skötsel till 
ökad nedskräpning och ibland även till dumpning av avfall 
som ytterligare ökar känslan av otrivsel och osäkerhet.
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Sammanfattning av ärendet 
 
Förvaltningen och trafikkontorets skadedjurs- och 
viltvårdssamordnare bekräftar problemet med bävrar och att Lilla 
Essingen är en av de platser som är utsatt för bävrarnas 
skadegörelse. Trafikkontoret arbetar med att hålla bäverbeståndet på 
en rimlig nivå för att undvika att bävrarna blir för många och 
skadeverkningarna för stora. Förvaltningen bekräftar att Lilla 
Essingens strandpromenad på sina håll är gropig och blöt. Därför 
har förvaltningen i sin planering att under våren lägga på grus på 
den del av strandpromenaden som går genom Luxparken. 
Förvaltningen håller med om att Primusområdet till viss del har 
blivit eftersatt på grund av stillastående byggplaner. Förvaltningen 
har påtalat detta för exploateringskontoret som har kontakten med 
ansvarig fastighetsägare och förvaltningen föreslår att detta 
medborgarförslag skickas till exploateringsnämnden för kännedom.

 

Förslag till beslut
 
Rasmus Jonlund (L), Christer Sjöblom (M), Staffan Gustavsson 
(MP), Marcus Wangel (C) och Göran Bergström (KD) föreslog att 
nämnden skulle besluta enligt ett gemensamt förslag från 
Moderaterna, Liberalerna, Miljöpartiet, Centerpartiet och 
Kristdemokraterna. Johanna Karlsson (S), Maria Ekberg (V) och 
Max Almflod (SD) instämde i förslaget.
 
 

Beslutsgång
 
Ordföranden konstaterade att stadsdelsnämnden hade beslutat enligt 
det för samliga partier gemensamma förslaget.
 
 
 
 

Handlingar i ärendet
 KUNG 2020/490-4 Medborgarförslag om Lilla Essingen
 KUNG 2020/490-2 Medborgarförslag om Lilla essingen för 

publicering

Sida 8 (27)



Kungsholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 3/2021

2021-02-25

§ 7
Medborgarförslag om utegym Lilla Essingen 
KUNG 2020/483

Beslut 
 
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande

Sammanfattning av ärendet 
 
Flera medborgarförslag har tidigare inkommit om utegym på Lilla 
Essingen. Eftersom man planerar för en exploatering av nya 
bostäder och parkmiljöer i östra och västra Primusparken så har 
förvaltningen tidigt framfört behovet av ett utegym till 
exploateringskontoret. Ett utegym är nu planerat att uppföras i 
samband med att de nya husen och parkmiljöerna byggs. Under 
2020 avstannade dock exploateringsprojektet och det oklart när 
byggnation kan inledas. Förvaltningen anser därför att det finns skäl 
att hitta en tillfällig lösning för ett utegym, i väntan på att ett 
permanent utegym byggs i Primusområdet, eller att annat beslut om 
området kommer. Förvaltningen föreslår att det tillfälliga 
utegymmet blir enkelt och med redskap som är möjliga att flytta. 
Placeringen förslås bli utanför det planerade exploateringsområdet, 
så att utegymmet kan stå kvar så länge byggnation i Primusområdet 
pågår. Förvaltningen kommer att titta närmare på några alternativa 
placeringar i Luxparken samt en placering på gräsyta närmare 
Essingeleden. Plats kommer slutligen bestämmas utifrån behovet av 
markberedning och ledningar i mark. Förvaltningen föreslår att 
gymmet uppförs under 2022.
 
 

Handlingar i ärendet
 KUNG 2020/483-5 Medborgarförslag om utegym på Lilla 

Essingen
 KUNG 2020/483-2 Medborgarförslag om utegym Lilla 

Essingen för publicering
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§ 8
Verksamhetsberättelse 2020 
KUNG 2021/26

Beslut 
 

1. Verksamhetsberättelse med bokslut för år 2020 godkänns 
och överlämnas till kommunfullmäktige och revisorer.
 

2. Överföring av resultatenheternas samlade resultat till 
resultatfonden godkänns i enlighet med vad som redovisas i 
ärendet.

 

Sammanfattning av ärendet 
 
I verksamhetsberättelsen redovisas hur och i vilken omfattning 
nämnden har bidragit till kommunfullmäktiges tre inriktningsmål.

Handlingar i ärendet
 KUNG 2021/26-2 Verksamhetsberättelse 2020 

Kungsholmens stadsdelsnämnd
 KUNG 2021/26-3 Bilaga 01 Uppföljning av intern kontroll 

2020 Kungsholmen
 KUNG 2021/26-4 Bilaga 02 Uppföljning 

klimatinvesteringsprojekt Rålambshovsparken
 KUNG 2021/26-5 Bilaga 03 Uppföljning 

klimatinvesteringsmedel El-cyklar 2020
 KUNG 2021/26-6 Bilaga 04 Slutrapport 

klimatinvesteringsmedel KH Ängar
 KUNG 2021/26-7 Bilaga 05 Slutrapport 

klimatinvesteringsmedel KH TrädTR
 KUNG 2021/26-1 Patientsäkerhetsberättelse 2020
 KUNG 2021/26-8 Bilaga 06 Uppföljning av 

trygghetsinvestering KH Stadshagsberget
 KUNG 2021/26-9 Bilaga 07 Uppföljning av 

trygghetsinvestering KH Hundrastgård
 KUNG 2021/26-10 Bilaga 08 Uppföljning av 

trygghetsinvestering KH Hundrastgård bilaga 1
 KUNG 2021/26-11 Bilaga 09 Miljö och klimathandlingsplan 

Kungsholmen 2021
 KUNG 2021/26-12 Bilaga 10 Underlag till förskolerapport
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 KUNG 2021/26-13 Bilaga 11 Uppföljning av verksamheter 
för personer med funktionsnedsättning och socialpsykiatri 
2020

 KUNG 2021/26-14 Bilaga 12 Uppföljning av verksamheter 
inom äldreomsorgen

 KUNG 2021/26-15 Bilaga 15 Nyckeltal Sjukfrånvaro
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§ 9
Boendeplan för särskilt boende för personer med 
funktionsnedsättning 
KUNG 2021/28

Beslut 
 
Stadsdelsnämnden godkänner underlaget till den stadsövergripande 
boendeplanen för region innerstaden

Sammanfattning av ärendet 
 
Region innerstaden, som består av stadsdelsförvaltningarna 
Kungsholmen, Norrmalm, Södermalm och Östermalm, har gjort en 
sammanställning av stadsdelsförvaltningarnas existerande boenden, 
befintliga individuella avtal, kostnader för befintliga individavtal 
och pågående byggprojekt. Boendeplanen innehåller en 
uppskattning av behoven fram till och med år 2031.

 

Särskilt uttalande
 
Johanna Karlsson (S) och Maria Ekberg (V) lämnade föjande 
gemensamma uttalande:
 
Av stadens budget framgår att socialförvaltningen ansvarar för att 
samordna arbetet med att planera för tillgången på bostäder för 
personer med funktionsnedsättning, att samordna inkomna förslag 
från stadsdelsnämnderna samt föreslå lämpliga åtgärder baserade på 
en sammanvägd bedömning av trender och identifierade behov. 
Socialförvaltningens plan, som ska godkännas av kommunstyrelsen, 
är sedan vägledande för stadsdelsnämndernas arbete med att planera 
och säkerställa tillgången på bostäder med särskild service inom 
valfrihetssystemet.
 
I planeringsarbetet är staden indelad i fyra regioner, där 
Kungsholmen tillhör Innerstaden tillsammans med bl.a. Norrmalm 
och Östermalm. För perioden 2021 – 2031 bedöms Region 
Innerstaden ha ett prognostiserat behov av nya boendeplatser som 
överstiger den nuvarande tillgången kombinerat med planerade 
projekt för ett ökat utbud. Underskottet på platser finns inom fyra 
kategorier av fem. Flera projekt bedöms bli försenade, vilket bidrar 
ytterligare till osäkerheten kring vilken utbudet i realiteten kommer 
att bli.
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Stadsdelsförvaltningarna i Region Innerstan konstaterar att det bl.a. 
till följd av den nuvarande och planerade förtätningen av 
bostadssituationen blir mycket svårt att bygga t.ex. ytkrävande och 
friliggande gruppbostäder. Alternativet blir då att antingen göra 
placeringar utanför LOV alternativt utanför stadsdelsnämndens 
geografiska område.
 
Vi Socialdemokrater och Vänsterpartister tycker det är smått 
häpnadsväckande att majoriteten verkar sakna ambitioner och 
förslag på insatser i frågan. Att prognosen pekar på en trolig brist på 
platser inom fyra av fem boendekategorier måste betecknas som ett 
svek mot de personer som är i behov av dessa bostäder.
 
Att inkludera de här aktuella boendetyperna i planerna för nya 
bostäder torde vara självklart. Så tycks dock inte vara fallet hos den 
sittande majoriteten. Problemet förstärks dessutom genom att den 
sittande majoriteten har slagit av på takten för nybyggnationer i hela 
staden. Flera projekt har skrotats och antalet nya planer är färre. 
Bristen på platser riskerar också att bli kostnadsdrivande då flera 
stadsdelar konkurrerar om tillgängliga platser.
Vi efterlyser konkreta åtgärder för att hantera ett växande problem 
som redan nu kan identifieras och där vi redan nu kan ana 
effekterna.

Handlingar i ärendet
 KUNG 2021/28-1 Boendeplan för särskilt boende för 

personer med funktionsnedsättning enligt LSS och SoL 
2021-2031

 KUNG 2021/28-2 Boendeplan fh innerstaden 2021-2031 
Word-mall

 KUNG 2021/28-3 Rapport Prognos bostäder med särskild 
service 20201130
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§ 10
Ny hundrastgård i Kristineberg 
Ansökan till kommunfullmäktige
KUNG 2021/8

Beslut 
 
Kungsholmens stadsdelsnämnd hemställer hos kommunfullmäktige 
att ändra bilaga 9 i de Allmänna lokala ordningsföreskrifterna för 
Stockholms stad enligt förvaltningens tjänsteutlåtande med bilaga.

Sammanfattning av ärendet 
 
De allmänna lokala ordningsföreskrifterna för Stockholms stad 
anger att hundar ska hållas kopplade på offentlig plats med 
undantag av de områden där kommunen anordnat hundrastplatser. 
Dessa hundrastplatsers placering ska finnas angivna på kartor i 
ordningsföreskrifternas bilaga 9. Detta innebär att beslut i 
kommunfullmäktige krävs när en hundrastgård anläggs, ändrar 
placering eller tas bort. Förvaltningen föreslår därför att 
stadsdelsnämnden hemställer hos kommunfullmäktige att ändra 
bilaga 9 i de allmänna lokala ordningsföreskrifterna för Stockholms 
stad enligt förvaltningens tjänsteutlåtande med bilaga.

Handlingar i ärendet
 KUNG 2021/8-2 Ny hundrastgård i Kristineberg - 

hemställan till KF
 KUNG 2021/8-1 Bilaga 1_Hundrastplatser_Khsdo
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§ 11
Redovisning av tillsyn 2020 av folköl, elektroniska 
cigaretter och påfyllnadsbehållare 
KUNG 2021/4

Beslut 
 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 
genomförd tillsyn avseende försäljning av folköl, elektroniska 
cigaretter och påfyllnadsbehållare för 2020.

Sammanfattning av ärendet 
 
Stadsdelsförvaltningen har genomfört 32 kontrollköpstillfällen 
beträffande folköl och tobak, i syfte att kontrollera om 
försäljningsställena efterfrågar legitimation. Under året har 
stadsdelsförvaltningen samarbetat med Socialförvaltningens 
tillståndsenhet avseende tillsyn av tobaksprodukter.Enligt beslut av 
kommunfullmäktige övergår tillsynsansvaret i sin helhet till 
socialnämnden 2021

Handlingar i ärendet
 KUNG 2021/4-1 KUNG 2021/4 Redovisning av tillsyn 2020 

avseende folköl, elektroniska cigaretter & 
påfyllnadsbehållare
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§ 12
Webbsändning av sammanträden 
Svar på skrivelse från Socialdemokraterna ooch 
Vänsterpartiet
KUNG 2020/380

Beslut 
 
Skrivelsen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
 
Stadsdelsförvaltningen redogör i ärendet för förutsättningarna för 
att sända stadsdelsnämndens sammanträden digitalt.

 

Förslag till beslut
 
Ordförande Rasmus Jonlund (L) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag.
 
Arvid Vikman Rindevall (S) och Maria Ekberg (V) föreslog att 
nämnden skulle besluta enligt ett gemensamt förslag från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet.
 

Beslutsgång
 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
 

Reservation
 
Johanna Karlsson (S) och Maria Ekberg (V) reserverade sig mot 
nämndens beslut med hänvisning till det gemensamma förslaget 
från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet:
Stadsdelsnämnden beslutar att i enlighet med motionens intention 
börja livesända stadsdelsnämndens sammanträden
 
Stadsdelsnämnden anför därutöver
 
Sedan pandemins början har våra sammanträden varit stängda för 
medborgarna eftersom det inte gått att hålla öppna fysiska möten. 
Förvaltningen har i september fått uppdrag att se över möjligheten 
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att öppna dessa digitalt, något som idag i februari görs i närmare 
hälften av alla stadsdelar i Stockholm. Kungsholmens 
stadsdelsförvaltning gör nu dock bedömningen att det inte går att 
göra med hänvisning till gällande bestämmelser om tillgänglighet. 
Det är inte rimligt att bedömningarna om vad som är möjligt 
varierar så kraftigt mellan stadsdelarna.
 
Därtill har myndigheten för digital utveckling slagit fast att 
undantag från kravet att texttolka digital information gäller för 
bland annat livesändningar. Det borde alltså oavsett om 
bedömningarna skiljer sig åt av andra skäl, med den bakgrunden 
vara möjligt att livesända nämndens sammanträden i väntan på 
andra lösningar.
 
Vi måste ta det demokratiska uppdraget med transparens i det 
politiska beslutsfattandet på allvar. Medborgarna måste kunna ta del 
av den argumentation och debatt som föregår offentliga beslut. Vi 
verkar i en tid där det blir allt viktigare att inte tumma på detta 
demokratiska värde. Vi ser inga hinder för att snarast ordna 
livesändningar av nämndens sammanträden. Därtill vore det rimligt 
att söka fler lösningar för att stärka de demokratiska aspekterna.
Gällande frågan om lämplig plattform bör vi börja med att använda 
det system som idag finns tillgängligt. När ett nytt system lanseras 
bör vi lämpligen övergå till det. Frågan om livesändning har redan 
dragit ut på tiden och att ytterligare invänta ett nytt system som vi 
inte vet exakt när det går i bruk är inte önskvärt.

Handlingar i ärendet
 KUNG 2020/380-2 Webbsändning av sammanträden
 KUNG 2020/380-1 S+V Ärende 22 skrivelse livesänd 

nämnd
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§ 13
Remiss om barngruppernas storlek i förskolan 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
KUNG 2020/494

Beslut 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden beslutar att svara på 
remissen genom detta tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
 
I motionen förs det fram flera förslag på ändringar av stadens 
mätningar av barngruppernas storlek, personaltäthet och 
personalens utbildningsnivå. Stadsdelsförvaltningen anser att 
kommunfullmäktiges indikatorer för förskolan, och mätmetoderna 
för dessa, fungerar som ett bra underlag för att bedöma en 
förskolornas kvalitet och utvecklingsområden. Förvaltningen ser 
inget behov av att ändra mätmetoder för indikatorerna eller att ta 
fram nya indikatorer enligt de förslag som framförs i motionen.
 

 

Förslag till beslut
 
Ordförande Rasmus Jonlund (L) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag.
 
Arvid Vikman Rindevall (S) och Maria Ekberg (V) föreslog att 
nämnden skulle besluta enligt ett gemensamt förslag från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet.
 

Beslutsgång
 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
 

Reservation
 
Johanna Karlsson (S) och Maria Ekberg (V) reserverade sig mot 
nämndens beslut med hänvisning till det gemensamma förslaget 
från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet:
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1. Stadsdelsnämnden tillstyrker motionen om barngruppernas 
storlek i förskolan

2. Därutöver anförs följande
 
Motionen lämnar en rad förslag som skulle lyfta kvaliteten i såväl 
den stadövergripande uppföljningen av förskolan som för 
stadsdelsförvaltningen. Eftersom barngruppernas storlek varierar 
kraftigt över året är det orimligt att enbart använda den 15 oktober 
som referenspunkt och datum för mål. Barngruppsstorlekarna som 
uppmäts den dagen är långt ifrån den verklighet som pedagogerna 
upplever över ett år. Månatliga mätningar skulle förutom att ge ett 
medelvärde över året även göra statistiken mer motståndskraftig 
mot tillfälliga händelser – i värsta fall har en avdelning osedvanligt 
många barn sjuka och frånvarande just den 15 oktober, vilket gör 
statistiken verklighetsfrånvänd.
 
För att kunna göra sanningsenliga jämförelser av gruppstorlekarna 
behöver en gemensam definition som finns på plats över hela staden 
gälla, oavsett hur den enskilda förskolan är organiserad. Därför 
finns det skäl för att utreda andra sätt att mäta förskolornas 
barngruppstorlek och hitta den som kommer närmast verkligheten.
 
Vi vet att den enskilt viktigaste faktorn för en högkvalitativ förskola 
är förskollärarnas och pedagogernas kompetens och bemötande i 
vardagen. Samtidigt vet vi också att det är lättare för personalen att 
hinna med det goda och högkvalitativa bemötandet av alla barn om 
de har färre barn i barngruppen. Det finns en anledning att 
expertmyndigheten, Skolverket, har beslutat om rekommendationer 
för barngruppens storlek. Stadsdelen är positiv till att staden jobbar 
aktivt, strategiskt och långsiktigt för att uppnå barngruppsstorlekar 
som är i linje med Skolverkets rekommendationer.
 
Att relatera barnens vistelsetid i relation till personaltätheten är 
oerhört viktigt för att få koll på hur arbetsbördan ser ut och 
utvecklas för personalen i förskolan. Det säger sig självt att det blir 
en tuffare arbetsmiljö om det är fler barn i barngruppen under större 
delen av dagen, jämfört med om antalet barn är koncentrerade till 
några timmar mitt på dagen.
 
Slutligen är det viktigt att följa upp även hur stor andel av 
personalen som är utbildade barnskötare och sätta upp en indikator 
för dem. Vi vet att kvalitén i förskolan är tätt sammankopplad med 
personalens utbildning. När bristen på förskollärare är så stor som 
den är, blir utbildade barnskötare en än viktigare yrkesgrupp att 
hålla koll på och följa upp.
 
Sammanfattningsvis är det vår uppfattning att motionen bör bifallas 
eftersom förslagen i den kommer att leda till en bättre uppföljning 
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av kvaliteten och förutsättningarna för personalen i förskolan – och 
på sikt leda till mer välgrundade och verklighetstrogna beslut.

Handlingar i ärendet
 414630 Svar på motion av barngruppernas storlek
 KUNG 2020/494-1.1 Motion om barngrupperna i förskolan 

är för stora - stadens statistik ger en skev bild av förskolans 
verklighet
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§ 14
Anmälan av delegationsbeslut 
 
 
Beslut 2020-12-07 av förvaltningschef om remissvar om tunnelbana 
till Älvsjö, dnr. KUNG 2020/437
 
Beslut 2020-12-18 av förvaltningschef om vidaredelegation av 
delegationsordningen, dnr. KUNG 2020/192
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§ 15
Anmälan av balanslista 
 
Anmälan av balanslista för februari 2021.

Sida 22 (27)



Kungsholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 3/2021

2021-02-25

§ 16
Anmälan av protokoll från sammanträde med rådet för 
funktionshinderfrågor 
 
Anmälan av protokoll från sammanträde med rådet för 
funktionshinderfrågor 2021-02-22.
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§ 17
Anmälan av protokoll från sammanträde med 
pensionärsrådet 
 
 
Anmälan av protokoll från sammanträde med pensionärsrådet 2021-
02-22.
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§ 18
Anmälan av protokoll från sammanträde med 
förvaltningsgruppen 
 
Anmälan av protokoll från sammanträde med förvaltningsgruppen 
2021-02-18.
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§ 19
Stadsdelsnämndens frågor 
 
Skrivelse från Rasmus Jonlund (L), Christer Sjöblom (M) Marcus 
Wangel (C), Staffan Gustavsson (MP), och Göran Bergström (KD) 
om attraktiv arbetsgivare, dnr KUNG 2021/84. Skrivelsen 
överlämnades till stadsdelsförvaltningen för beredning.
 
Skrivelse från Johanna Karlsson (S) och Maria Ekberg (V) om 
digitalisering i äldreomsorgen, dnr KUNG 2021/83. Skrivelsen 
överlämnades till stadsdelsförvaltningen för beredning.

Sida 26 (27)



Kungsholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 3/2021

2021-02-25

§ 20
Information från stadsdelsförvaltningen 
 
Broschyren Kungsholmen i korthet delades ut till hushållen förra 
veckoslutet. Uppföljning av att flera hushåll inte har fått 
broschyren.
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